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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-09-06

Utdragsbestyrkande

§ 126 Information och överläggningar

§ 127 Detaljplan för Alingsås, Bostäder m.m. i Stadsskogen, etapp 4 (Stadsskogen 
1)

§ 128
Svar på motion om insatser för ökad kunskap om antisemitism och rasism i 
Alingsås skolor - Anton César (S), Birgitta Larson (S) och Pär-Göran 
Björkman (S)

§ 129 Svar på motion om personligt ombud - Anna Hansson (MP), Britt-Marie 
Kuylenstierna (MP)

§ 130 Svar på motion om tillfällig äldreomsorgsberedning - Boris Jernskiegg (SD) 
och Lars-Olof Jaeger (SD)

§ 131 Svar på motion om hospicevård - Amanda Andersson (MP)
§ 132 Revidering av ungdomsfullmäktiges reglemente
§ 133 Projektering ny ishall i Nolhaga
§ 134 Riktlinjer för barnkonventionen i Alingsås kommun
§ 135 Ansökan om regionalt bredbandsstöd
§ 136 Riktlinjer för investeringsbidrag

§ 137 Ansökan om stöd för byggprojekt från Museiföreningen Anten-Gräfsnäs 
Järnväg

§ 138 Ekonomiskt anslag för vårdsamverkan Alingsås Lerum (SAMLA) 2022
§ 139 Revidering av kommunstyrelsens delegationsordning 2021

§ 140 Remiss - Vindkraft vid Gräfsnäs i Ale, Alingsås och Trollhättans kommuner, 
Västra Götalands län, samråd

§ 141 Remiss - Översiktsplan (ÖP) för Lerum 2021

§ 142 Remiss om regional fysisk planering enligt plan- och bygglagen med VGR 
som regionplaneorgan

§ 143 Svar på kommunrevisionens granskning av Alingsås kommuns krisberedskap
§ 144 Plan för trygghetspunkter
§ 145 Handlingsplan för krisstöd

§ 146 Avsägelse av uppdrag som ersättare i kommunstyrelsens arbetsutskott - 
Peter Norlander (S)

§ 147
Kommunalt kompletteringsval -  Ledamot i kommunstyrelsens arbetsutskott 
efter Pär-Göran Björkman (S), Peter Norlander (S) med Camilla Stensson (S) 
som personlig ersättare

§ 148 Meddelande om ny ledamot i krisledningsnämnden efter Pär-Göran Björkman 
(S), Peter Norlander (S)

§ 149 Redovisning av delegeringsbeslut
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-09-06

Utdragsbestyrkande

§ 126

Information och överläggningar

 
A/ Projektering för ny ishall i Nolhaga
 

B/ Ansökan om regionalt bredbandsstöd

C/ Riktlinjer för investeringsstöd
 
D/ Kommundirektörens information
    -Covid-19, nuläge
    -informations- och stödpaket för anställda: riktlinjer korruption, visselblåsare m m
 
E/ GR-information och övrig information
    -rapport från VGR, remiss om regional fysisk planering
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-09-06

Utdragsbestyrkande

§ 127  2021.147 KS  

Detaljplan för Alingsås, Bostäder m.m. i Stadsskogen, etapp 4 
(Stadsskogen 1) 

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsen beslutade 2021-02-08, § 9 om planprioritering. Uppdraget att upprätta 
denna detaljplan för Alingsås, Bostäder m.m. i Stadsskogen, etapp 4 ingår i 
prioriteringslistan. Området är beläget cirka 2,5 km från centrala Alingsås, i förlängningen av 
den befintliga Trollskogsgatan i Stadsskogen.

Planläggningen sker med utökat förfarande, eftersom det är av betydande intresse för 
allmänheten. Arbetet med detaljplanen har kommit till det stadie där ett utkast till plankarta, 
illustrationskarta och planbeskrivning finns och bedöms vara redo för ett formellt samråd.
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 13 juli 2021 lämnat följande yttrande:

Samhällsbyggnadsförvaltningen har i samråd med kommunledningskontoret upprättat ett 
förslag till detaljplan som är redovisat i plankarta, illustrationskarta och planbeskrivning. 
Planförslaget möjliggör för cirka 200 nya bostäder.

Syftet med planen är att möjliggöra byggnation av bostäder och centrumverksamheter inom 
ett område som idag är skogsmark. Bebyggelsen planeras på höjdryggar och dalarna sparas 
för rekreation och hantering av dagvatten och skyfall.

Trollskogsgatan förlängs söder ut och sammanlänkas med en ny gatusträckning, Mellersta 
Stadsskogsgatan.

Naturvärdena i området är främst knutna till den stora sammanhängande arealen äldre skog.

Groddjur har påträffats inom planområdet och dagvattenlösningar har anpassats efter 
groddjuren.

Genomförandet av detaljplanen bedöms inte innebära en betydande miljöpåverkan enligt 
plan- och bygglagen 4 kap 33b-34§§ och miljöbalken 6 kap 5-7 §§.
 

5



Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-09-06

Utdragsbestyrkande

KS § 127, forts
 
Arbetsutskottet har den 19 augusti 2021, § 137 behandlat ärendet och lämnat följande 
förslag till beslut:
1. Följande ändringar görs i planförslaget:
 -På den juridiskt bindande plankartan ska följande utformningsbestämmelse läggas till:
   ”Byggnaderna ska ha ett  traditionellt arkitektoniskt formspråk” och planbeskrivningen
      revideras med hänsyn därtill.
 -På den juridiskt bindande plankartan ska ordet ”puts” i den fjärde
    utformningsbestämmelsen tas bort och planbeskrivningen revideras med hänsyn därtill.
2. Planförslaget skickas ut på samråd enligt plan- och bygglagen 5 kap 6-7 §§
     och 5 kap 11-13 §§.
Kommunstyrelsen beslutade den 23 augusti 2021, § 123 att bordlägga ärendet.

Förslag till beslut på sammanträdet
 
Jens Christian Berlin (L), Martin Lindberg (V), Anna Hansson (MP), Annika Qarlsson (C) och 
Susanna Nerell (C) föreslår att kommunledningskontorets förslag bifalls.
 
Simon Waern (S) Boris Jernskiegg (SD), Lady France Mulumba (KD) och Karin Schagerlind 
(M) föreslår att arbetsutskottets förslag bifalls.
 
Beslutsgång
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar att 
bifalla arbetsutskottets förslag.

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:
 
1. Följande ändringar görs i planförslaget:
 
 -På den juridiskt bindande plankartan ska följande utformningsbestämmelse läggas till:
   ”Byggnaderna ska ha ett  traditionellt arkitektoniskt formspråk” och planbeskrivningen
      revideras med hänsyn därtill.
 -På den juridiskt bindande plankartan ska ordet ”puts” i den fjärde
    utformningsbestämmelsen tas bort och planbeskrivningen revideras med hänsyn därtill.
 
2. Planförslaget skickas ut på samråd enligt plan- och bygglagen 5 kap 6-7 §§
     och 5 kap 11-13 §§.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-09-06

Utdragsbestyrkande

KS § 127, forts

 
Reservation
 
Jens Christian Berlin (L), Anna Hansson (MP), Annika Qarlsson (C) och Susanna Nerell (C) 
reserverar sig till förmån för egna förslag.
 
Anteckning
 
Jens Christian Berlin (L) lämnar följande protokollsanteckning:
Alingsås behöver ett byggande som skapar bostäder och livsmiljöer där människor trivs och 
mår bra. För att uppnå detta krävs en kunskap om och förankring i tidigare generationers 
lösningar, men också nytänkande och experimentlust för att hitta lösningar som är giltiga i 
dag. I detta perspektiv framstår beslutet att endast tillåta ”traditionellt arkitektoniskt 
formspråk” som ett utslag av ytligt retrovurmande och snusförnuftig nostalgi. Alingsås 
behöver en mer framåtsyftande politik än så. Traditioner ska inte uteslutas, men ett 
krampaktigt fasthållande av tidigare generationers ideal blockerar nya lösningar för dagens 
och morgondagens invånare.
 
Begreppet ”traditionellt arkitektoniskt formspråk” är odefinierat och vagt. Som framgått under 
kommunstyrelsens behandling av frågan, kan en sådan föreskrift sannolikt inte tillämpas vid 
en rättslig prövning av detaljplanen. Oklarhet gäller både i vilken utsträckning ett sådant krav 
ska efterföljas för att anses uppfyllt och vilka gränser som kan sättas för vad som är tradition 
och vad som inte är det. I begreppets egentliga betydelse måste varje formspråk som 
överlämnats, traderats, från tidigare generationer anses som traditionellt. Även exempelvis 
1930-talets funktionalism måste därigenom anses som traditionellt, vilket sannolikt inte är 
avsikten med styrelsens beslut.
 
En viktigare faktor än formspråk, för att skapa en god livsmiljö, är skalan på byggnaderna. 
Huskropparna måste ges en mänsklig skala. Att så sker måste säkras vid kommande 
markanvisning.
 
I övrigt måste beslutet ifrågasättas på rent formella grunder. Under kommunstyrelsens möte 
framkom att arbetsutskottets förslag, som också blev styrelsen beslut, inte endast avser att 
förändra de delar av förvaltningens förslag som uttryckligen framgår av förslaget. Det avser 
också att planförslaget även i övrigt ska omarbetas i linje med arbetsutskottets förslag. Detta 
innebär i praktiken att kommunstyrelsen delegerar till förvaltningen att slutligt fastställa 
planförslaget. Det är inte bara olämpligt utan torde också strida mot gällande 
delegationsordning.

Expedieras till 
Sbf-avd. samhällsplanering och offentlig utemiljö (CS, JS, OR)
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-09-06

Utdragsbestyrkande

§ 128  2020.403 KS  

Svar på motion om insatser för ökad kunskap om antisemitism och 
rasism i Alingsås skolor - Anton César (S), Birgitta Larson (S) och Pär-
Göran Björkman (S) 

Ärendebeskrivning
Anton César (S), Birgitta Larsson (S) och Pär-Göran Björkman (S) har till 
kommunfullmäktige den 30 september 2020, § 120 lämnat en motion om att öka kunskapen 
om antisemitism och rasism i Alingsås skolor.

Motionärerna föreslår följande:

-Grundskole- och gymnasielärare ges möjlighet att genomgå utbildningen 
”Förintelsen, antisemitism och rasism”, anordnad av Svenska kommittén mot antisemitism 
(SKMA).

-Utbildningsinsatser, temadagar eller seminarier genomförs för våra grundskole- 
och gymnasieelever. Syftet är att öka elevers kunskap om förintelsen samt om antisemitism 
och andra former av rasism både historiskt och i dagens samhälle.

-Kultur och utbildningsnämnden ansöker om extern finansiering från SKMA och 
därtill kopplade Stiftelsen Clas Groschinskys Minnesfond, för att genomföra hågkomstresor 
för elever på Alströmergymnasiet.

Kommunfullmäktige beslutade den 30 september 2020 att lämna motionen till 
kommunstyrelsen för beredning.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 31 maj 2021 lämnat följande yttrande:

Kommunledningskontoret har genom tjänstepersonsdialoger tagit in åsikter om de förslag 
som motionärerna föreslår, från tjänstepersoner på barn- och ungdomsförvaltningen samt 
kultur- och utbildningsförvaltningen. Kommunledningskontoret och de båda förvaltningarna 
instämmer med motionärerna att det är av stor vikt att kommande generationer inte glömmer 
förintelsen, folkmord och förföljelser av minoriteter genom historien. Förvaltningarna 
poängterar att de arbetar med dessa frågor dagligen i mötet med elever utifrån den svenska 
skolans värdegrund i de nu gällande läroplanerna (Lgr11 och Gy11), där det framgår att 
skolan ska ”främja förståelse för andra människor och förmåga till inlevelse. Ingen ska i 
skolan utsättas för diskriminering på grund av kön, etnisk tillhörighet, religion eller annan 
trosuppfattning, könsöverskridande identitet eller uttryck, sexuell läggning, ålder eller 
funktionsnedsättning eller för annan kränkande behandling.” Rasism, antisemitism och 
annan diskriminering ska bemötas och motverkas av all personal på skolorna varje dag.

8



Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-09-06

Utdragsbestyrkande

KS § 128, forts

Svenska kommittén mot antisemitism (SKMA), Forum för levande historia och MUCF har alla 
bra utbildningsmaterial att jobba med i klassrummet, samt utbildningar för lärare. Lärarlagen 
ute på skolorna har möjlighet att söka utbildningar de anser att de behöver i fortbildning för 
att öka kunskapen om antisemitism och rasism bland elever. I dagsläget, utifrån rådande 
pandemi, finns det inte möjlighet att prioritera utbildningsinsatser, för vare sig lärare eller 
elever. Det kommer att vara fullt fokus på att ge eleverna stöd i att fullfölja sina studier utifrån 
de effekter som pandemin har medfört för elevernas undervisning.

Enligt kultur och utbildningsförvaltningen finns det i dagsläget inget utrymme för lärare på 
Alströmergymnasiet att planera och genomföra hågkomstresor. Det tar stora personella och 
ekonomiska resurser, som inte finns i nuvarande ram. De pengar, som går att söka från 
Stiftelsen Clas Groschinskys Minnesfond, täcker dessutom inte alla kostnader för de 
åtgärder som krävs.

Den samlade bedömningen är att skolorna i Alingsås kommun arbetar med att förmedla 
kunskap till eleverna om antisemitism och rasism utifrån det nuvarande läroplaner 
föreskriver. Det finns ingen oro i verksamheterna för att kunskapen behöver ökas bland 
eleverna i dagsläget och motionen föreslås avslås.
 
Arbetsutskottet har den 23 augusti 2021, § 140 behandlat ärendet.

Beslut
 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige för beslut:

Motionen avslås.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-09-06

Utdragsbestyrkande

§ 129  2020.522 KS  

Svar på motion om personligt ombud - Anna Hansson (MP), Britt-Marie 
Kuylenstierna (MP) 

Ärendebeskrivning
Anna Hansson (MP) och Britt-Marie Kuylenstierna (MP) har till kommunfullmäktige den 9 
december 2020, § 176 lämnat en motion om personligt ombud, stöd för vuxna personer med 
psykisk funktionsnedsättning.

Motionärerna föreslår att Alingsås kommun ska erbjuda tjänsten personligt ombud för 
behövande kommuninvånare.

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 20 januari 2021, § 17 att remittera motionen 
till socialnämnden för beredning.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 17 augusti 2021 lämnat följande yttrande:

Socialnämnden behandlade ärendet den 20 april 2021, § 21 med beslutet att godkänna 
socialförvaltningens yttrande, daterat den 23 mars 2021. Av yttrandet framgår bland annat att 
socialnämnden, givet de ekonomiska förutsättningar som finns idag, inte har möjlighet att 
återinföra personligt ombud.

På grund av socialnämndens ekonomiska förutsättningar har ett antal förebyggande insatser 
lagts ner, bland annat familjecentraler, öppen föräldrarådgivning och verksamheten 
personligt ombud. Det finns inte utrymme idag att prioritera insatserna inom socialnämndens 
beslutade ekonomiska ram. Däremot fångas målgruppen för personligt ombud upp genom 
andra insatser inom socialtjänsten, till exempel inom boendestöd. I Socialstyrelsens 
uppföljning vad gäller personligt ombud visas att det är en välfungerande verksamhet och till 
stor nytta för brukarna. Uppföljningen visar också att kostnaderna snarare ökar än minskar, 
ett väntat resultat i och med att syftet med personligt ombud är att den enskilde ska få bättre 
tillgång till rätt insatser. Det är i stor del kommunala insatser och kostnader för insatserna 
som ökar, medan regionens kostnader varken ökar eller minskar.

Kommunledningskontoret har inget ytterligare att tillägga. Det anses inte idag finnas 
möjligheter att återuppta verksamheten med personligt ombud. Kommunledningskontoret 
föreslår därmed att motionen ska avslås.
 
Arbetsutskottet har den 23 augusti 2021, § 141 behandlat ärendet.

Förslag till beslut på sammanträdet
 
Anna Hansson (MP), Martin Lindberg (V) och Simon Waern (S) föreslår att motionen bifalls.
Daniel Filipsson (M) föreslår att arbetsutskottets förslag bifalls.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-09-06

Utdragsbestyrkande

KS § 129, forts
 
Beslutsgång
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar att 
bifalla arbetsutskottets förslag.
 
Omröstning begärs.
Följande beslutsgång godkänns:
 
Ja-röst för bifall till arbetsutskottets förslag.
Nej-röst för bifall till motionen.
 
Ja                                                       Nej
Karin Schagerlind (M)                        Simon Waern (S)
Annika Qarlsson (C)                          Irene Jonsson (S)
Jens Christian Berlin (L)                    Anita Hedén Unosson (S)
Klas Åkerlund (L)                               Peter Norlander (S)
Zandra Pettersson (SD)                    Susanna Nerell (C)
Boris Jernskiegg (SD)                        Martin Lindberg (V)
Lady France Mulumba (KD)              Anna Hansson (MP)
Daniel Filipsson (M)
 
Med 8 ja-röster och 7 nej-röster beslutar kommunstyrelsen att bifalla arbetsutskottets förslag.
 
Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla arbetsutskottets förslag.

Beslut
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige för beslut:

Motionen avslås.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-09-06

Utdragsbestyrkande

§ 130  2021.027 KS  

Svar på motion om tillfällig äldreomsorgsberedning - Boris Jernskiegg 
(SD) och Lars-Olof Jaeger (SD) 

Ärendebeskrivning
Boris Jernskiegg (SD) och Lars-Olof Jaeger (SD) har till kommunfullmäktige den 27 januari 
2021, § 5 lämnat en motion om tillfällig äldreomsorgsberedning.

I motionen framförs bland annat att Sverigedemokraterna i Alingsås vill ha bästa tänkbara 
äldreomsorg.

Motionärerna föreslår följande:

att Alingsås kommun snarast tillsätter en tillfällig äldreomsorgsberedning

att beredningen får bred politisk medverkan

att denna beredning rapporterar till kommunfullmäktige

Kommunfullmäktige beslutade att lämna motionen till kommunstyrelsen för beredning. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 3 mars 2021, § 62 att remittera motionen till 
vård- och omsorgsnämnden för beredning.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 24 juni 2021 lämnat följande yttrande:

Vård- och omsorgsnämnden behandlade motionen den 18 maj 2021, § 28 med beslutet att 
anta vård- och omsorgsförvaltningens yttrande i tjänsteskrivelse den 19 april 2021 som sitt 
eget.

Vård- och omsorgsnämnden har tidigare under 2021 genomfört en analys av vård- och 
omsorgsnämndens ekonomiska förutsättningar. Analysen har bidragit till att både förvaltning 
och nämnd idag har en bättre förståelse för nuläge och framtida ekonomiska utmaningar 
som vård- och omsorgsnämnden står inför. Under de kommande åren kommer vård- och 
omsorgsnämnden att arbeta med att få budget i balans, där vård- och omsorgsförvaltningen 
fått i uppdrag att arbeta med ökad ekonomistyrning och kontinuerligt presentera förslag till 
konkreta kostnadsbesparande åtgärder.

Vård- och omsorgsnämnden har under året visat att de arbetar aktivt med ekonomiska 
förutsättningar och utmaningar. Kommunledningskontoret bedömer därmed att motionen kan 
anses besvarad.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-09-06

Utdragsbestyrkande

KS § 130, forts
 
Arbetsutskottet har den 23 augusti 2021, § 142 behandlat ärendet.

Förslag till beslut på sammanträdet
 
Boris Jernskiegg (SD) föreslår att motionen bifalls.
 
Beslutsgång
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar att 
bifalla arbetsutskottets förslag.
 

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:

Kommunledningskontorets yttrande antas som kommunstyrelsens eget.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige för beslut:

Motionen anses besvarad.

Reservation
 
Boris Jernskiegg (SD) reserverar sig till förmån för eget förslag.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-09-06

Utdragsbestyrkande

§ 131  2021.029 KS  

Svar på motion om hospicevård - Amanda Andersson (MP) 

Ärendebeskrivning
Amanda Andersson (MP) har till kommunfullmäktige den 27 januari 2021, § 6 lämnat en 
motion om hospicevård. Motionären menar att invånare i Alingsås kommun inte har någon 
möjlighet till hospicevård, även om behovet finns.

Motionären föreslår att Alingsås kommun ska erbjuda hospicevård till behövande.

Kommunfullmäktige beslutade att lämna motionen till kommunstyrelsen för beredning. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 3 mars 2021, § 63 att remittera motionen till 
vård- och omsorgsnämnden för beredning.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 24 juni 2021 lämnat följande yttrande:

Vård- och omsorgsnämnden behandlade ärendet den 18 maj 2021, § 29 med beslutet att 
anta vård- och omsorgsförvaltningens yttrande i tjänsteskrivelse den 23 april 2021. Av 
yttrandet framgår att vård- och omsorgsnämnden anser att motionen bör avslås.

Vård- och omsorgsnämnden ansvarar för att ge vård till människor i livets slutskede (palliativ 
vård) och arbetar kontinuerligt med att säkerställa god vård i livets slutskede. I arbetet med 
palliativ vård samverkar kommunens hemsjukvård även med Alingsås lasarett som har ett 
eget palliativt team. Nämnden ansvarar i nuläget inte för vård i hospice. Av vård- och 
omsorgsnämndens yttrande framgår att den palliativa vård som erbjuds idag både i 
kommunal och regional regi anses tillräcklig.

På ett hospice har personalen en fördjupad kunskap om palliativ vård. Syftet med vården på 
hospice är att lindra symptom och att säkerställa en värdig sista tid i livet för patienten, med 
individen i centrum. En viktig del är även att stötta patientens närstående. I Västra 
götalandsregionen finns det fyra hospice, tre i Göteborg och ett i Lidköping. Hospice 
Göteborg samordnar hospicevård för Göteborgs stad och avgör om vård ska beviljas. För 
patienter utanför Göteborgs stad krävs ett godkännande från en biståndshandläggare, där 
det framgår att kommunen står för vårdkostnaderna. För Alingsås kommun är det inte 
aktuellt att bedriva hospice i egen regi, platser skulle i så fall köpas av befintliga hospice.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-09-06

Utdragsbestyrkande

KS § 131, forts

Kommunledningskontoret anser i likhet med vård- och omsorgsnämnden att den palliativa 
vården som i dagsläget erbjuds håller en hög kvalitet, och att det endast finns ett begränsat 
behov av hospice. Kommunledningskontoret föreslår därmed att motionen ska avslås.
 
Arbetsutskottet har den 23 augusti 2021, § 143 behandlat ärendet.

Förslag till beslut på sammanträdet
 
Anna Hansson (MP) och Martin Lindberg (V) föreslår att motionen bifalls.
 
Beslutsgång
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar att 
bifalla arbetsutskottets förslag.

Beslut
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige för beslut:
 
Motionen avslås.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-09-06

Utdragsbestyrkande

§ 132  2021.318 KS  

Revidering av ungdomsfullmäktiges reglemente 

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige i Alingsås kommun beslutade den 25 maj 2011, § 65 om ett 
ungdomsfullmäktige i Alingsås, med tillhörande reglemente och organisation. Syftet med 
ungdomsfullmäktige är att ge ungdomar verktyg och förståelse för att delta i demokratiska 
processer. Sedan dessa har reglementet och dokument avseende ungdomsfullmäktiges 
organisation reviderats i kommunfullmäktige den 28 mars 2018 § 60.

Det finns ett behov av att revidera reglementet och ungdomsfullmäktiges organisation. 
Kultur- och utbildningsförvaltningen har huvudansvaret för ungdomsfullmäktige i nära 
samarbete med kommunstyrelsen och barn- och ungdomsnämnden. Kultur- och 
utbildningsförvaltningen har i samverkan med ungdomsrådet bidragit till att ta fram ett förslag 
till nytt reglemente. Förslaget innebär förändringar och de som föreslås innebär bland annat 
att:

Det blir tydligare vem som ansvarar för olika delar av ungdomsfullmäktige, så som 
exempelvis rekrytering av elever på kommunens grundskolor.

Det tydliggörs att politiker och tjänstemän bör bjudas in eller bjuda in sig själva kontinuerligt 
till ungdomsrådet, för att få igång ett samspel mellan dessa instanser.

Det läggs till ett ytterligare ungdomsfullmäktige där ungdomsrådet väljs och ett längre 
tidsintervall mellan ärendeinlämning och beslut i ungdomsfullmäktige

Reglementet och dokument avseende ungdomsfullmäktiges organisation skrivs ihop till ett 
samlat dokument, reglemente för ungdomsfullmäktige.

Förslag till revidering av reglemente har skickats på remiss till kultur- och 
utbildningsnämnden samt barn- och ungdomsnämnden.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 28 juni 2021 lämnat följande yttrande:

Barn- och ungdomsnämnden behandlade ärendet den 15 juni 2021, § 66 och ser positivt på 
de förändringar som föreslås. De lyfter dock fram att Linnéskolan bör tas bort då de inte har 
högstadieskola från hösten 2021, att det inte nödvändigtvis behöver vara lärare som är 
kontaktperson för ungdomsfullmäktige på skolorna och att ansvar för ärendeskrivning bör 
fördelas ut.

Kultur- och utbildningsnämnden behandlade ärendet den 15 juni 2021, § 81 och lyfter fram 
att föreslagna ändringar medför att det skapas en tydligare struktur för ungdomsfullmäktige, 
med tydligare kopplingar till övriga förvaltningar och politik. Utöver detta anser nämnden att 
det nya reglementet bör träda i kraft från årsskiftet 2021/2022.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-09-06

Utdragsbestyrkande

KS § 132, forts

Kommunledningskontoret har tagit barn- och ungdomsnämnden och kultur- och 
utbildningsnämndens synpunkter i beaktande och justerat föreslaget reglemente. Samtliga 
föreslagna ändringar i reglementet är markerade med blå text. Text som föreslås tas bort är 
överstruket.
 
Arbetsutskottet har den 23 augusti 2021, § 144 behandlat ärendet.

Beslut
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige för beslut: 

Reviderat reglemente för ungdomsfullmäktige antas att gälla från och med
den 1 januari 2022.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-09-06

Utdragsbestyrkande

§ 133  2021.303 KS  

Projektering ny ishall i Nolhaga 

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsen beslutade 2020-04-14, § 54 att ge Fastighetskoncernen Alingsås Rådhus 
AB i uppdrag att ta fram en förstudie för en ny ishallsanläggning i Nolhagaområdet.

Förstudien omfattar lokalprogram för en anläggning med en isyta och med placering inom 
gällande detaljplan. I förstudien ingår även upprättande av kostnadskalkyl och hyresprognos, 
tidplan för genomförande samt beskrivning av påverkan på befintlig verksamhet. Förstudien 
har studerat möjligheten att bygga ytterligare en isyta i framtiden. Rivning av befintlig 
ishallsanläggning har varit en förutsättning. Nästa fas i arbetet är projektering för framtagning 
av systemhandling.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 31 maj 2021 lämnat följande yttrande:

Kommunledningskontoret har med Kultur- och utbildningsförvaltningen tillhandahållit 
lokalprogram med specifika funktioner som anläggningen ska klara för de verksamheter som 
ska bedrivas i ishallen. Utgångspunkt i arbetet har varit Svenska Ishockeyförbundets 
faktaskrift Bygga ishall. Skriften beskriver bl.a. olika funktionskrav och standarder. Den 
ishallstyp som prövas i förstudien är en så kallad förbunds hall med kapacitet att klara 
matcher i div.1 och med en publikkapacitet om 500 personer. Kultur- och 
utbildningsförvaltningen har även fört dialog med berörda föreningar såsom Alingsås/ 
Sörhaga hockeyklubb samt Alingsås konståkningsklubb. Deltagit i samtal har även 
bandyföreningarna Hemsjö IF och Vadsjöns BK.

Nästa steg i processen är att godkänna förstudien och besluta om att gå vidare i projektering.

Om kommunstyrelsen beslutar att gå vidare med projektering av den anläggning som 
beskrivs i förstudien är nästa fas upphandling av entreprenör för projektering i samverkan, 
där kompletta bygghandlingar tas fram. Q3 2021 avser Fastighetskoncernen Alingsås 
Rådhus AB upphandla entreprenör för projektering i samverkan för att Q1 2022 starta arbetet 
med framtagning av systemhandling.

Fastighetskoncernen Alingsås Rådhus AB har tidigare lämnat en preliminär tidplan för 
färdigställande av ny ishall. Den har en uppskattad total genomförandetid på 41 månader, 
dvs ca 3,5 år. Drygt hälften av den tiden går åt till rivning och byggnation. Rivning planeras 
till Q2 2022. Från och med hösten 2022 kommer berörda föreningar erbjudas ersättningstider 
i Vårgårda ishall fram tills dess att Alingsås nya ishall står klar. Preliminär inflyttning är 
beräknad till Q2 2024.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-09-06

Utdragsbestyrkande

K § 133, forts

I den omvärldsbevakning som har gjorts i andra kommuner, så finns det några kommuner 
som har haft ishallsprojekt i närtid. Framtagen kalkyl för ny ishallsanläggning ligger i linje 
med referensobjekt.
 
Arbetsutskottet har den 23 augusti 2021, § 145 behandlat ärendet.

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:

1. Förstudien av ny ishallsanläggning i Nolhaga godkänns.

2. Projektering av ny ishall godkänns.

Expedieras till 
Fastighetskoncernen Alingsås Rådhus AB
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-09-06

Utdragsbestyrkande

§ 134  2021.019 KS  

Riktlinjer för barnkonventionen i Alingsås kommun 

Ärendebeskrivning
FN:s konvention om barnets rättigheter, barnkonventionen, är sedan år 2020 upptagen i 
svensk lag. Alingsås kommun föreslås anta Riktlinjer för barnkonventionen i Alingsås 
kommun, som ett första steg för att säkerställa att det dagliga arbetet följer lagen.

Kommunstyrelsen beslutade den 12 april 2021, 58 att återremittera ärendet till 
kommunledningskontoret för ytterligare beredning.

 

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 21 maj 2021 lämnat följande yttrande:

Kommunledningskontoret har berett ärendet ytterligare. I den fortsatta beredningen har 
Rådet för mänskliga rättigheter varit remissinstans. Det frågor som lyftes var övervägande 
frågor som rörde förtydligande av vissa delar av riktlinjerna, samt vikten av att följa upp 
riktlinjen kontinuerlig. Kommunledningskontoret har gjort förtydligande och ändringar som rör 
uppföljning av riktlinjen, det vill säga hur verksamheterna följer riktlinjerna i ärendeberedning 
och myndighetsutövning.
 
Arbetsutskottet har den 23 augusti 2021, § 146 behandlat ärendet.

Förslag till beslut på sammanträdet
 
Lady France Mulumba (KD) föreslår att arbetsutskottets förslag bifalls.

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:
 
Riktlinjer för barnkonventionen antas.

Expedieras till 
Klk-MR-strateg, Samtliga nämnder
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-09-06

Utdragsbestyrkande

§ 135  2021.410 KS  

Ansökan om regionalt bredbandsstöd 

Ärendebeskrivning
Alingsås Energi har inkommit med skrivelse om att Alingsås kommun ska ansöka om 
regionalt bredbandsstöd för Bolltorpshöjd, Simmenäs och Maryd.

Regionalt bredbandsstöd från Västra Götalandsregionen (VGR) finns för att finansiera 
byggnation av stamledningar mellan befintliga punkter där det finns bredband och nya 
anslutningspunkter. Byggnation kan endast ske till i förväg av VGR definierade bristpunkter. 
VGR:s bredbandsstöd har därutöver följande villkor:

Kommunen måste söka stödet.

Medfinansiering krävs av kommunen på 50%. Bidrag utgår från VGR för resterade 50%.

Kommunen ska ha en antagen bredbandstrategi. Vilket uppfylles genom att 
bredbandstrategin för Alingsås kommun antogs av kommunfullmäktige den 26:e november 
2018, § 220.

Bidrag kan endast erhållas för stamnätsförbindelse.

Kommunen måste upphandla och teckna avtal med en nätägare som bygger, äger och 
sköter drift/underhåll. Anbudsgivaren ska bygga, äga och driva ett passivt nät. I detta ingår 
projektering, kanalisation, fiber, brunnar, och nodhus. Anbudsgivaren kan välja att även 
etablera ett aktivt nät.

Kommunen ska även svara för uppföljning av avtalets villkor gentemot upphandlad nätägare. 
Avtalet ska ha en avtalstid om minst sju år.

Vid bristande uppfyllelse av villkoren kan kommunen via avtalet vidta åtgärder för att komma 
till rätta med eventuella brister. Fiberstrukturen måste vara öppen och tillgänglig för 
marknadens tjänsteleverantörer till marknadsmässiga villkor.

Om kommunstyrelsen beslutar att ansöka regionalt bredbandsstöd ska ansökan skickas till 
VGR. Om VGR beslutar att godkänna kommunens ansökan så reserveras stödbelopp hos 
VGR. Därefter upphandlar kommunen en bredbandsoperatör och skriver avtal. När 
utbyggnad är genomförd ansvarar kommunen för besiktning och slutredovisning till VGR. 
Efter att VGR mottagit slutredovisning fattar VGR slutgiltigt beslut om medel ska betalas ut, 
därefter betalar kommunen ut sin del.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-09-06

Utdragsbestyrkande

KS § 135, forts

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 29 juni 2021 lämnat följande yttrande samt 
förslag till beslut:

Alingsås kommun antog den 12 december 2018, § 227, Alingsås kommuns 
bredbandsstrategi. Strategin innehåller kommunens mål och ambitioner med bredband i 
kommunen. Kommunledningskontoret bedömer att ärendet ligger helt i linje med antagen 
bredbandstrategi och kommunens målsättningar och ambitioner i bredbandsfrågan.

Kommunledningskontoret ställer sig positiv till att Alingsås kommun ansöker om regionalt 
bredbandsstöd enligt Alingsås Energis framställan.
 
Förslag till beslut:
Kommunledningskontoret får i uppdrag att söka regionalt bredbandsstöd för 
bredbandsprojekten Bolltorpshöjd, Simmenäs och Maryd.
 
Arbetsutskottet har den 23 augusti 2021, § 147 beslutat att hänskjuta ärendet till 
kommunstyrelsen för beslut

Förslag till beslut på sammanträdet
 
Boris Jernskiegg (SD) föreslår att ärendet avslås.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-09-06

Utdragsbestyrkande

KS § 135, forts
 
Beslutsgång
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar att 
bifalla kommunledningskontorets förslag.
 
Omröstning begärs.
Följande beslutsgång godkänns:
 
Ja-röst för bifall till kommunledningskontorets förslag.
Nej-röst för avslag till förslaget.
 
Ja                                                       Nej
Simon Waern (S)                               Zandra Pettersson (SD)
Irene Jonsson (S)                              Boris Jernskiegg (SD)
Anita Hedén Unosson (S)                 
Peter Norlander (S)
Karin Schagerlind (M)
Susanna Nerell (C)
Annika Qarlsson (C)
Jens Christian Berlin (L)
Klas Åkerlund (L)
Lady France Mulumba (KD)
Martin Lindberg (V)
Anna Hansson (MP)
Daniel Filipsson (M)
 
Med 13 ja-röster och 2 nej-röster beslutar kommunstyrelsen att bifalla 
kommunledningskontorets förslag.
 
Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla kommunledningskontorets 
förslag.
 
 
 

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:

Kommunledningskontoret får i uppdrag att söka regionalt bredbandsstöd för 
bredbandsprojekten Bolltorpshöjd, Simmenäs och Maryd.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-09-06

Utdragsbestyrkande

KS § 135, forts

 
Reservation
 
Boris Jernskiegg (SD) och Zandra Pettersson (SD) reserverar sig till förmån för eget förslag.
 

Expedieras till 
Alingsås Energi
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-09-06

Utdragsbestyrkande

§ 136  2021.246 KS  

Riktlinjer för investeringsbidrag 

Ärendebeskrivning
Ansökningar av investeringsbidrag handläggs av kommunledningskontoret och beslutas av 
kommunstyrelsen. Kommunstyrelsen antog den 9 september 2019, § 152, riktlinjer för 
investeringsbidrag.

Med detta ärende föreslår kommunledningskontoret att riktlinjerna för investeringsbidrag 
revideras.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 9 augusti 2021 lämnat följande yttrande:

Kommunledningskontoret har upprättat förslag till nya riktlinjer för investeringsbidrag.

Syftet med investeringsbidraget och kravställning på föreningarna förtydligas. Av reviderade 
riktlinjer framgår även att föreningar som söker investeringsbidrag ska samråda projektet 
med kommunen och att det ska justeras för eventuella synpunkter och åtgärder som 
meddelas från kommunen innan investeringsbidrag beviljas. Därtill anges vad som gäller då 
förening inte uppfyller angiven verksamhet eller projektbeskrivning med möjligheter till 
avdrag, återkrav eller avslag på beviljat belopp. Som ett led i uppföljningen av beviljade 
medel ställs krav på slutredovisning av kostnader och utförande som lämnas till 
kommunledningskontoret som därefter lämnar ett samlat meddelande till kommunstyrelsen.

Samtliga tillägg är markerade i bilaga som följer med ärendet.
 
Arbetsutskottet har den 23 augusti 2021, § 148 behandlat ärendet.

Förslag till beslut på sammanträdet
 
Anna Hansson (MP) föreslår att riktlinjerna för investeringsbidrag ska få följande tillägg:
 
Om verksamheten avyttrar egendom som berörs av mottagna bidrag, kan kommunen kräva 
återbetalning av givna bidrag.
 
Boris Jernskiegg (SD), Martin Lindberg (V) föreslår att Anna Hanssons tilläggsförslag bifalls.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-09-06

Utdragsbestyrkande

KS § 136, forts
 
Beslutsgång
 
Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla Anna Hanssons m fl 
tilläggsförslag.
 
Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla arbetsutskottets förslag i övrigt.

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:

Riktlinjer för investeringsbidrag antas med följande tillägg:

Om verksamheten avyttrar egendom som berörs av mottagna bidrag, kan kommunen kräva 
återbetalning av givna bidrag.
 

Expedieras till 
Kultur- och utbildningsnämnden
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-09-06

Utdragsbestyrkande

§ 137  2021.313 KS  

Ansökan om stöd för byggprojekt från Museiföreningen Anten-Gräfsnäs 
Järnväg 

Ärendebeskrivning
Museiföreningen Anten-Gräfsnäs Järnväg har inkommit med en ansökan om 
investeringsbidrag för att isolera ouppvärmt trädriftlokstall i Anten. Föreningen har upprättat 
en projektkalkyl som uppgår till cirka 762 tkr. Byggprojektet syftar till att skydda värdefulla 
ånglok som under vintertid förvaras i det ouppvärmda trädriftlokstallet.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 30 juni 2021 lämnat följande yttrande:

Inkommen ansökan har behandlats enligt gällande riktlinjer för investeringsbidrag. Enligt 
riktlinjerna framgår att investeringsstöd kan sökas för nybyggnad, tillbyggnad och renovering 
av anläggning och till verksamhetsmaterial med större inköpsvärde. Vidare syftar bidraget till 
att ge en grundtrygghet för verksamhet i den anläggning föreningen hyr eller äger. Därtill ska 
anläggningen vara belägen i Alingsås kommun. Kommunens insats i förhållande till den 
totala investeringen bör inte överstiga 50 procent. Utbetalning av beviljat investeringsbidrag 
sker alltid efter inlämnande av fakturor eller kvitton för att säkerställa att medlen används till 
det ändamål som beviljats av kommunstyrelsen.

Alingsås kommuns budget 2021–2023 anger att kommunen ska skapa goda förutsättningar 
för föreningar, enskilda och företag att verka inom idrotts- och fritidsområdet. Kommunen ska 
också medverka till att nya idrottsanläggningar kommer till och ge bra stöd till idrott och 
föreningsliv.

Museiföreningen Anten-Gräfsnäs Järnväg (AGJ) har sedan 1970 bedrivit Anten-Gräfsnäs 
Järnväg i ideell regi och föreningen bildades år 1965. Föreningen anger att antalet 
medlemmar uppgår till cirka 1 100 stycken. Av dessa deltar omkring 90 aktivt i verksamheten 
med olika arbetsinsatser och medlemmarna lägger många ideella arbetstimmar för att hålla 
verksamheten igång. Årligen genomförs cirka 32 000 enkelresor med tågen vid AGJ och 
museiverksamheten besöks av ytterligare minst 5 000 personer.

I föreningens ansökan anges att det är viktigt att för framtiden försöka spara och kunna visa 
upp hur en smalspårig järnväg med allt vad därtill hör, en gång kunde se ut och fungera. 
Ambitionen är att försöka bevara en kortare järnvägssträcka intakt och där även slå vakt om 
hela den miljö och atmosfär som fanns vid en mindre järnväg. Föreningens ambition är 
således att kunna köra gammaldags tåg i en autentisk miljö, utan större störande inslag från 
dagens moderna samhälle.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-09-06

Utdragsbestyrkande

KS § 137, forts
 
Av föreningens underlag framgår att mycket av den infrastruktur som saknades vid 
trafikstarten har byggts upp steg för steg. Nu bedömer föreningen att uppbyggnaden är klar 
till 90 procent. Det återstår dock några väsentliga byggstenar i projektet för att AGJ ska bli en 
komplett fungerande museijärnväg och kunna visas på det sätt som var tänkt. Ytterligare 
beskrivning av föreningens verksamhet och framtida byggprojekt framgår av ansökan som 
bifogas med ärendet.

Föreningen söker investeringsbidrag för projektet Skyddande av rullande kulturobjekt. 
Projektet syftar till att isolera befintligt lokstall så att möjligheter ges att under vintertid förvara 
trafikånglok i ett uppvärmt utrymme utan att riskera att delar av dessa fryser sönder. 
Föreningen har idag en oisolerad byggnad som fungerar som skydd för driftsånglok, vilket 
anges som en stor förbättring mot den tidigare utomhusförvaringen. Däremot anger 
föreningen att trots denna inomhusförvaring så tär detta på ångloken och maskindelar rostar 
om dessa inte noga skyddas. För att åtgärda detta krävs en stor avställningsinsats på hösten 
från medlemmarna. Med förvaring i en uppvärmd byggnad skulle avställningsinsatsen 
minska och med detta följer även positiva effekter då man skulle kunna genomföra 
underhållsinsatser på loken utan att dessa flyttas till verkstadsbyggnaden. Projektet 
genomförs i två etapper där den första etappen består av att gjuta golv i byggnaden. Därefter 
påbörjas isolering och tätning av byggnadens väggar och tak. Arbetsinsatsen genomförs i 
egen regi och med entreprenör. Föreningens bedömning är att projektet exempelvis leder till 
att trafiksäsongen kan utökas eftersom driftsättande av loken underlättas.

Föreningens ansökan om investeringsbidrag uppgår till 300 tkr. Den totala projektkalkylen 
uppgår till cirka 762 tkr. Kommunens finansiering av projektet skulle vid ett beviljande av 
förslaget uppgå till cirka 39 procent, vilket ligger inom riktlinjernas intervall. 
Sparbanksstiftelsen Alingsås har beviljat 300 tkr till projektet. Föreningen bidrar till projektet i 
form av finansiering (cirka 162 tkr) och egna insatser under byggnationen.
 
Arbetsutskottet har den 23 augusti 2021, § 149 behandlat ärendet.

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:

Museiföreningen Anten-Gräfsnäs Järnväg beviljas ett investeringsbidrag om
maximalt 300 tkr.

Expedieras till 
Museiföreningen Anten-Gräfsnäs Järnväg, klk-ek
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§ 138  2021.337 KS  

Ekonomiskt anslag för vårdsamverkan Alingsås Lerum (SAMLA) 2022 

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige i Alingsås kommun beslutade den 6 september 2017, § 176 att 
godkänna den interimistiska närvårdssamverkan mellan Lerum och Alingsås. 
Vårdsamverkan Lerum Alingsås (SAMLA) bildades år 2017 och vårdsamverkan är till för 
invånare som har behov av samordnade och samtidiga vårdåtgärder, och omfattar insatser 
från både kommun och region. Insatserna riktar sig till både äldre samt barn och unga, med 
fokus på psykisk ohälsa. Samverkan i SAMLA omfattas av Regionens hälso- och sjukvård 
och Södra Älvsborgs sjukhus, kommunal vård, omsorg, socialtjänst och elevhälsan i 
Alingsås- och Lerums kommun och Hälso- och sjukvårdsnämnden Väst. I den politiska 
samrådsgruppen för SAMLA ingår för Alingsås kommuns del representanter från vård- och 
omsorgsnämnden, barn- och ungdomsnämnden samt socialnämnden.

SAMLA:s politiska samrådsgrupp beslutade den 21 maj 2021 inriktningsbeslut att anta det 
ekonomiska anslaget om 1 810 500 kr för Vårdsamverkan SAMLA och föreslår berörda 
nämnder och styrelser att fastställa samrådsgruppens beslut.

 

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 26 juli 2021 lämnat följande yttrande:

Inför 2022 höjs anslaget för SAMLA något, då det räknas upp med gällande vårdprisindex. 
För Alingsås kommuns del blir det en ökning med 8 800 kr jämfört med föregående år. 
Anslaget har för de tre föregående åren varit oförändrad. Höjningen bedöms av SAMLA vara 
nödvändig för organisationen ska kunna fortsätta utvecklas. Alingsås kommuns del av 
anslaget belastar vård- och omsorgsnämndens budget och kostnaden är avstämd med vård- 
och omsorgsförvaltningen.
 
Arbetsutskottet har den 23 augusti 2021, § 150 behandlat ärendet.

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:

Samrådsgruppen i SAMLAs beslut att anta det ekonomiska anslaget för 2022 om
1 810 500 kr, varav Alingsås kommun står för 449 000 kr, fastställs.

Expedieras till 
Vård- och omsorgsnämnden, SAMLA
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§ 139  2021.072 KS  

Revidering av kommunstyrelsens delegationsordning 2021 

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsen får enligt kommunallagen delegera delar av sin beslutskompetens till 
presidiet, ett utskott, en ledamot eller ersättare. Kommunstyrelsen får även uppdra åt en 
anställd att fatta beslut på delegation av styrelsen. Delegation regleras genom 
kommunstyrelsens delegationsordning.

Kommunfullmäktige beslutade den 27 september 2017, § 207, att ändra kommunstyrelsens 
reglemente så att det framgår att det är kommunstyrelsens ansvar att anta den övergripande 
detaljplanebeställning som utgör prioriteringsordning för framtagandet av detaljplaner. Vidare 
beslutades att kommunstyrelsen ges rätt att i samband med detaljplanebeställningen avgöra 
om en detaljplan är av strategisk betydelse för tillväxtprogrammets genomförande, som 
slutligt ska fastställas i fullmäktige. I dessa fall ska detaljplanen beredas av 
kommunstyrelsen. Kommunfullmäktige beslutade även att det av kommunstyrelsens 
reglemente ska framgå att kommunstyrelsen har samma rättigheter som 
samhällsbyggnadsnämnden att anta och besluta om detaljplaner.

I aktuell revidering föreslås att kommunstyrelsen delegerar rätten att fatta beslut om 
planbesked till kommunstyrelsens arbetsutskott, för en effektiv handläggning av ärenden om 
planbesked.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 13 juli 2021 lämnat följande yttrande:

Möjligheten att få ett planbesked finns för att den som har för avsikt att genomföra en åtgärd 
som innebär att en detaljplan behöver ändras eller upphävas ska kunna få ett snabbt och 
tydligt besked om kommunen tänker inleda ett planläggningsarbete eller inte. Kommunens 
besked ska vara skriftligt och motiverat.

För en effektiv och ändamålsenlig handläggning av ärenden om planbesked föreslås att 
delegation av beslutanderätt gällande planbesked lämnas från kommunstyrelsen till 
kommunstyrelsens arbetsutskott.

Planbesked ska enligt plan- och bygglagen 5 kap. 4 § lämnas till den sökande inom fyra 
månader från det att ansökan kom in till kommunen. Med anledning av de relativt korta 
tidsfrister som gäller för planbesked, tillsammans med vikten av en sammanhållen process 
för detaljplaner inom kommunen, föreslår kommunledningskontoret att rätten att fatta beslut 
om att lämna planbesked delegeras till kommunstyrelsens arbetsutskott.

Delegering föreslås göras i gängse ordning genom kommunstyrelsens delegationsordning. 
Följande delegering föreslås i kapitel 5 Tillväxt, under rubriken Detaljplaner, punkt 5.2: Beslut 
om planbesked. Delegat: KSAU. Se bifogad delegationsordning för ändrad numrering med 
anledning av föreslagen delegering.
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Arbetsutskottet har den 23 augusti 2021, § 151 behandlat ärendet.

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:

Förslag till delegationsordning för kommunstyrelsen antas.

Expedieras till 
Tillväxtchef, stabschef, kommunjurist
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§ 140  2021.372 KS  

Remiss - Vindkraft vid Gräfsnäs i Ale, Alingsås och Trollhättans 
kommuner, Västra Götalands län, samråd 

Ärendebeskrivning
Kommunledningskontoret i Alingsås kommun har tagit del av handlingarna inför ansökan om 
tillstånd enligt 9 kap. miljöbalken, gällande samrådshandlingar för Vindkraft vid Gräfsnäs i 
Ale, Alingsås och Trollhättans kommuner.

Koberg förvaltning planerar för upp till tio vindkraftverk med en maximal totalhöjd om 120 
meter. Projektområdet har en yta om 660 ha och berör tre kommuner.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 19 augusti 2021 lämnat följande yttrande:

I gällande översiktsplan 2018, i ett tematiskt tillägg för vindbruk i Alingsås kommun, 
(kommunfullmäktige 15 juni 2011, § 95) pekas området, norr om Risveden, som gränsar mot 
Ale och Trollhättans kommuner, ut som lämpligt för utbyggnad av gruppstationer för 
vindkraftverk.

Av samrådshandlingar daterade den 17 februari 2021, framgår att ett av de föreslagna 
områdena i Alingsås kommun som anges vara aktuellt för etablering av vindkraft och som är 
utpekat i vindbruksplanen, ianspråktar en större yta än vad planen tillåter.

Området är en del av ett större opåverkat område enligt miljöbalken 3 kap 2 §. Inom området 
finns åsar, våtmarker, sumpskogar och fågelarter förtecknade i bilaga 1 till EU:s fågeldirektiv 
(Natura 2000-arter). Flera objekt inom och i områdets närhet finns upptagna i 
fornminnesregistret, till exempel längs Kvarnsjöbäcken. Söder om området går en hålväg i 
vars omgivning stensättningar, husgrunder och fornåkrar är belägna.

Runt Stensjön, Stora Kvarnsjön och Stora Hundgäddesjön gäller utökat strandskydd 200 
meter. Området innehåller flera andra sjöar med strandskydd 100 meter.

I den västra delen av området är vindkraft i konflikt med Försvarets intressen.

Eventuell påverkan på våtmarkerna inom området ska särskilt redovisas i MKB och 
arkeologisk undersökning kan komma att krävas.

Det är positivt att verksamhetsutövaren utgår från att den planerade verksamheten kan antas 
medföra betydande miljöpåverkan och att de har ambition att ta fram en ordentlig 
miljökonsekvensbeskrivning (MKB). Det är också positivt ur ett hållbarhetsperspektiv att 
verksamhetsutövaren ämnar återanvända begagnade vindkraftverk (pre-owned).
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Just nu pågår ett bygge av en ny vindkraftpark i Rödeneområdet, på en höjdplatå som ligger 
i Alingsås och Vårgårda kommuner. 11 av de 13 turbinerna kommer att ligga i Alingsås 
kommun. Vindkraftparken beräknas vara klar för drift andra kvartalet 2022. Innan 
konsekvenserna av det pågående projektet i Rödene har utvärderats, vill Alingsås kommun 
inte ianspråkta ytterligare områden för vindkraft.
 
Arbetsutskottet har den 23 augusti 2021, § 152 behandlat ärendet och lämnat följande 
förslag till beslut:

Med hänvisning till kommunledningskontorets yttrande avstyrker Alingsås kommun 
föreslagen etablering.

Förslag till beslut på sammanträdet
 
Jens Christian Berlin (L) föreslår att ärendet avslås.
 
Annika Qarlsson (C), Martin Lindberg (V) och Susanna Nerell (C) föreslår att Jens Christian 
Berlins förslag om avslag av ärendet bifalls.
 
Anna Hansson (MP), Lady France Mulumba (KD), Simon Waern (S), Boris Jernskiegg (SD) 
och Karin Schagerlind (M)  föreslår att arbetsutskottets förslag bifalls.
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Beslutsgång
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar att 
bifalla arbetsutskottets förslag.

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:
 
Med hänvisning till kommunledningskontorets yttrande avstyrker Alingsås kommun 
föreslagen etablering.
 

 
Reservation
 
Jens Christian Berlin (L), Klas Åkerlund (L) och Annika Qarlsson (C) lämnar följande skriftliga 
reservation:
 
Det är viktigt att bygga ut ett långsiktigt hållbart energisystem för att säkra klimat, välfärd 
och ett stabilt samhällsbygge. Den senaste rapporten från FN:s klimatpanel pekade tydligt 
på behovet av snabba och kraftfulla åtgärder för att minska fossilanvändningen. Detta 
behövs för att ge oss möjligheter att begränsa den globala uppvärmningen. För att klara 
denna energiutmaning krävs att varje kommun tar sitt ansvar och inte reflexmässig avfärdar 
alla möjligheter till utbyggnad av förnybar energiproduktion.

Vi är i grunden positiva till vindkraft, men inför ett beslut om etablering av vindkraft måste 
en komplett miljökonsekvensbeskrivning tas fram. Vi vill se en fördjupad utredning 
kring påverkan på landskapsbild, friluftsliv och kulturmiljö samt redovisning av 
nödvändiga anpassningar för att säkerställa att de föreslagna vindkraftverken inte innebär en 
betydande miljöpåverkan, innan vi slutgiltigt kan ta ställning till denna ansökan. Vi uppfattar 
att förslaget till yttrande från Alingsås kommun föregår en sådan utredning. Utan den kan inte 
fördelar och nackdelar med de föreslagna vindkraftverken ställas mot varandra. Vi kan därför 
inte ställa oss bakom det föreslagna yttrandet.
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Anteckning
 
Anna Hansson (MP) lämnar följande protokollsanteckning:
 
Vindkraft är en förnyelsebar energikälla och en viktig del i omställningen för en minskad 
klimatpåverkan. Vindkraft är också en av de renaste energikällorna som för närvarande finns 
för energiproduktion. Lokaliseringen av varje park och varje enskilt verk är dock en viktig 
fråga, där noga avvägningar måste göras för att säkerställa att den omgivande miljön inte 
skadas eller drabbas av de bieffekter som byggnation, drift och avveckling kan medföra. 
Vindkraft bör helst etableras i redan störda lägen.
 
Vi i Miljöpartiet gör, när det är möjligt, en egen utvärdering av varje specifik ansökan om 
etablering av vindkraftspark. Vi har i fallet med ansökan om vindkraftparken i Gräfsnäs noga 
övervägt den information som nu finns att tillgå, och gjort de avvägningar som vi anser 
behöver göras. Vi har i detta enskilda fall kommit fram till att vi i den närmaste framtiden inte 
vill se en vindkraftspark i det berörda området.
 
En etablering av en stor vindkraftspark pågår redan vid Rödene-platån. Den beräknas 
producera totalt ca 220 GWh/år varav ca 186 GWh/år kommer från de 11 av 13 verk som 
står inom kommunens gränser. Vi yrkade år 2020, i samband med antagandet av ny 
energiplan, på att kommunen ska ha tydliga mål för självförsörjningsgrad för energi, och 
försökte få till ett mål på minst 50% till år 2025. Kommunens totala energikonsumtion 
behöver också kraftigt minskas, för att bidra till att klara de nationella miljömålen.
 
Vi har länge efterfrågat en koldioxidbudget, tydliga mål för självförsörjning av energi, och en 
handlingsplan för minskad klimatpåverkan. Ännu saknar vi dessa underlag, som verkligen 
skulle behövas i samband med beslut om eventuella nyetableringar av större anläggningar 
för energiproduktion inom kommunens gränser. Det är många faktorer som påverkar, och 
många avvägningar behöver göras.
 
Vårt ställningstagande gällande nyetablering av en större vindkraftspark i Gräfsnäsområdet 
är baserad på den bristfälliga information vi har idag, och den kan därför komma att ändras 
om ny information tillkommer.

Expedieras till 
Koberg förvaltning, KS KLK (JP, AV), Miljö
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§ 141  2021.373 KS  

Remiss - Översiktsplan (ÖP) för Lerum 2021 

Ärendebeskrivning
Kommunledningskontoret i Alingsås kommun har tagit del av handlingarna gällande samråd 
för ny översiktsplan för Lerums kommun. Översiktsplanen talar om hur kommunen ska 
utvecklas till år 2050. Svar på remiss önskas senast 12 september 2021.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 16 augusti 2021 lämnat följande yttrande:

Alingsås kommun är positiv till att Lerums kommun i planen tydligt lyfter utvecklingsstrategier 
för tätorter, i mindre samhällen och på landsbygden. Målbilden visar att kommunens 
långsiktiga intentioner är befolkningstillväxt om 1–1,5 procent. Det innebär att Lerums 
kommun beräknas till cirka 60 000–65 000 invånare år 2050.

Det som kan förtydligas är våra två kommuners nära sammankoppling och de behov som 
detta innebär, exempelvis utvecklingen av Norsesund, som till stor del är beroende av 
Ingared som serviceort. Nära samverkan mellan kommunerna krävs för vidare utveckling av 
orten. Till exempel är definitionen av tillfredsställande kapacitet för väg något oklar. Om detta 
förutses ske via Alingsås kommun, behöver all större utveckling i Norsesund stämmas av 
med Alingsås.

När det gäller Västra stambanan och cykelvägar, behövs tät samverkan för att få till en bra 
helhet. En eventuell framtida utbyggnad av Västra stambanan med ytterligare spår behöver 
ske samordnat, så att övergången mellan kommunerna fungerar på ett bra sätt. Cykelstråket 
längs väg 190 kräver en gemensam planering för att det ska bli en samordnad utveckling.

Alingsås kommun ser fram emot en fortsatt samverkan med Lerums kommun, med den 
gemensamma målsättningen om en hållbar samhällsutveckling. Kommunledningskontoret 
har ingen erinran mot föreslagen samrådshandling översiktsplan för Lerums kommun.
 
Arbetsutskottet har den 23 augusti 2021, § 153 behandlat ärendet.

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:
 
Kommunstyrelsen föreslås att anta kommunledningskontorets skrivelse som kommunens 
yttrande.

Expedieras till 
Lerums kommun, Klk- tillväxt (JP, AV)
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§ 142  2021.129 KS  

Remiss om regional fysisk planering enligt plan- och bygglagen med 
VGR som regionplaneorgan 

Ärendebeskrivning
Västra Götalandsregionen (VGR) har översänt en remiss till Alingsås kommun, remissen 
avser VGR:s eventuella hemställan till regeringen om att bli regionplaneorgan enligt Plan- 
och bygglagen (PBL). VGR önskar genom remissen inhämta synpunkter från kommuner, 
kommunalförbund samt andra aktörer. I remissen önskas svar på ett antal frågeställningar 
angående vilken inställning remissinstanserna har till att Västra Götalandsregionen 
hemställer om att få ansvar för regional fysisk planering enligt PBL i Västra Götaland.

• Vilken betydelse kan en samlad planering på regional nivå ha för att stärka Västra 
Götaland?

• Hur resonerar ni kring hur den regionala fysiska planeringen kan stödja den kommunala 
fysiska planeringen?

• Vilka frågor/områden inom fysisk planering ser ni att det finns ett behov av att samverka 
kring på regional nivå?

• Vilka samverkansformer tror ni skulle behövas?

• Sammanfattande syn på frågan om VGR ska hemställa till regeringen om att ansvara för 
regional planering enligt PBL.

• Övriga synpunkter.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 24 augusti 2021 lämnat följande yttrande:

Eftersom VGR inte har presenterat hur de skulle ta sig an rollen så har Alingsås kommun 
svårt att besvara frågan på ett konkret sätt, men de arbeten som hittills har tagits fram av 
VGR har överlag inte varit tillräckligt konkreta för att det ska fungera som en enande plan för 
kommunernas fysiska planering.

Det finns stora utmaningar i att ena 49 kommuner kring en gemensam plan. För att få en 
regional fysisk planering att fungera så måste man utgå från de sakområden som känns 
relevanta och som är kommungränsöverskridande, samt att VGR måste visa ett tydligt 
ledarskap i planeringen. Alingsås kommun anser att regional fysisk planering behövs på lång 
sikt i frågor rörande hela regionen eller flera kommuner. Kommunalförbunden blir viktiga 
forum för att hantera samverkan och säkerställa nödvändig förankring.
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Alingsås kommun ser dock att VGR behöver förtydliga ett flertal frågor i samband med en 
eventuell ansökan om att bli regionplaneorgan. Efter att VGR har förtydligat bland annat 
omfattning, samverkansformer och geografiska skillnader blir det lättare för kommunerna att 
yttra sig på ett mer konkret sätt.

I bilaga till tjänsteskrivelsen ges Alingsås kommuns syn på de frågor VGR ställt i remissen.
 
Arbetsutskottet har den 23 augusti 2021, § 154 behandlat ärendet och lämnat följande 
förslag till beslut:
Kommunstyrelsen antar kommunledningskontorets skrivelse som kommunens yttrande.

Förslag till beslut på sammanträdet
 
Daniel Filipsson (M) och Simon Waern (S) föreslår att kommunstyrelsen antar följande 
skrivelse som kommunens yttrande:
 
Alingsås kommun anser att Västra Götalandsregionen ej bör påbörja processen med 
hemställan till regeringen att få statens uppdrag att bedriva regional fysisk planering enligt 
Plan-och bygglagen. Ett stort regionplaneorgan i Västra Götaland riskerar att medföra en 
olämplig maktförskjutning från kommunerna och kommunalförbunden till VGR samt innebära 
en ökad administrativ börda för alla parter.
 
Regionplanering bedriven i enlighet med PBL innebär införandet av en planhierarki 
där regionplanerna kan komma att styra innehållet i kommunernas översiktsplaner och i 
förlängningen även detaljplaner. En sådan planhierarki – där påverkansmöjligheten för såväl 
invånare som företag flyttas från kommunal till regional nivå – är enligt Alingsås kommun 
ytterst olämplig. Ett sådant systemskifte går stick i stäv med de arbetssätt som under 
åren har utvecklats mellan region, kommunalförbund och kommuner och riskerar därtill att på 
sikt undergräva principen om det kommunala självstyret.
 
Boris Jernskiegg (SD), Anna Hansson (MP), Martin Lindberg (V), Karin Schagerlind (M) och 
Lady France Mulumba (KD) föreslår att ändringsförslaget bifalls.
 
Beslutsgång
 
Kommunstyrelsen enas vid dagens sammanträde om att bifalla Daniel Filipsson (M) och 
Simon Waern (S) ändringsförslag som kommunens yttrande.
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Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:
 
Kommunstyrelsen antar följande skrivelse som sitt remissvar:
 
Alingsås kommun anser att Västra Götalandsregionen ej bör påbörja processen med 
hemställan till regeringen att få statens uppdrag att bedriva regional fysisk planering enligt 
Plan-och bygglagen. Ett stort regionplaneorgan i Västra Götaland riskerar att medföra en 
olämplig maktförskjutning från kommunerna och kommunalförbunden till VGR samt innebära 
en ökad administrativ börda för alla parter.
 
Regionplanering bedriven i enlighet med PBL innebär införandet av en planhierarki 
där regionplanerna kan komma att styra innehållet i kommunernas översiktsplaner och i 
förlängningen även detaljplaner. En sådan planhierarki – där påverkansmöjligheten för såväl 
invånare som företag flyttas från kommunal till regional nivå – är enligt Alingsås kommun 
ytterst olämplig. Ett sådant systemskifte går stick i stäv med de arbetssätt som under 
åren har utvecklats mellan region, kommunalförbund och kommuner och riskerar därtill att på 
sikt undergräva principen om det kommunala självstyret.
 

Expedieras till 
Västra Götalandsregionen
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-09-06

Utdragsbestyrkande

§ 143  2021.333 KS  

Svar på kommunrevisionens granskning av Alingsås kommuns 
krisberedskap 

Ärendebeskrivning
På uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Alingsås kommun har KPMG genomfört en 
granskning av kommunens krisberedskap. Syftet med granskningen har varit att bedöma om 
kommunstyrelsens arbete med krisberedskap genomförs i enlighet med lagstiftning och 
myndigheters riktlinjer, samt huruvida det finns en ändamålsenlig krisledning/krisberedskap.

KPMG:s sammanfattande slutsats är att kommunstyrelsen på ett i huvudsak ändamålsenligt 
sätt har arbetat med krisledning och krisberedskap inför och under pågående pandemi. 
Kommunstyrelsen har i sitt arbete följt lagstiftning och myndigheternas riktlinjer. 
Kommunstyrelsen behöver dock prioritera samt säkerställa revidering av styrdokument med 
bäring på krisberedskap. Revisorerna bedömer att den krisledningsorganisation som har 
upprättats under pandemin i huvudsak har varit ändamålsenlig och kan ligga till grund för 
framtida krisorganisation i kommunen. Sammanfattningsvis har kommunrevisionen 
identifierat följande förbättringsområden:

- Uppdra åt kommundirektören att säkerställa att de erfarenheter som har gjorts under 
pandemin avseende krisledning, krisarbete, kommunikation och säkerhetsarbete 
dokumenteras.

- Uppdra åt kommundirektören att påbörja arbetet med att bereda förslag till en ny 
krisledningsorganisation med utgångspunkt i de erfarenheter som har gjorts under 
pandemin.

- Uppdatera risk- och sårbarhetsanalysen inför arbetet med att utforma en ny 
krisledningsorganisation.

- Säkerställa att lagstadgad dokumentation snarast är uppdateras och fastställd i enlighet 
med det arbetssätt som utvecklats under pandemin.

 

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 16 augusti 2021 lämnat följande yttrande:

Kommunledningskontoret har tagit del av rapporten och delar i stort de slutsatser som 
framkommit i rapporten. Det pågår ett arbete med att färdigställa utkast och förslag till ett 
antal styrdokument och det finns en tidplan för att ta fram en ny risk- och sårbarhetsanalys. 
Utifrån pågående arbete med att hantera pandemin är frågorna kring krisledning, 
krisberedskap, kommunikation och säkerhetsarbete högst aktuella och högt prioriterade i 
kommunen.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-09-06

Utdragsbestyrkande

KS § 143, forts

Arbetet med att hantera pandemin har dokumenterats fortlöpande, vilket ger ett gott 
utvärderingsunderlag. I och med att hanteringen av pandemin fortfarande pågår, kommer en 
utvärdering i nuläget att ge en ofullständig bild. I enlighet med Överenskommelse om 
kommunernas krisberedskap (MSB 2018-09779) kommer kommunens hantering av 
pandemin att utvärderas då läget tillåter.

Organisationsförändringar för krisledningen med utgångspunkt i de erfarenheter som har 
gjorts hittills under pandemin finns dokumenterade i arbetsutkast till en ny plan för hantering 
av samhällsstörningar. Styrdokumentet kommer att färdigställas under 2021.

Det finns en tidplan för en ny risk- och sårbarhetsanalys, vilket innefattar ett antal delmoment 
som kommer att genomföras fram till oktober 2023, då analysen senast ska rapporteras till 
länsstyrelsen. Arbetet med att justera krisledningsorganisationen är inte avhängigt av att en 
ny risk- och sårbarhetsanalys först är färdigställd.

Dokumentation gällande bland annat hantering av samhällsstörningar, krisstöd, 
trygghetspunkter, Rakel, samt för kriskommunikation är under beredning och blir klara under 
2021.
 
Arbetsutskottet har den 23 augusti 2021, § 155 behandlat ärendet.

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:

Kommunstyrelsen antar kommunledningskontorets yttrande som sitt eget.

Expedieras till 
Kommunrevisionen, KPMG
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-09-06

Utdragsbestyrkande

§ 144  2021.270 KS  

Plan för trygghetspunkter 

Ärendebeskrivning
Alingsås kommun har en säkerhetspolicy beslutad av kommunfullmäktige 30 oktober 2019,
§ 209, samt riktlinjer och organisation för säkerhets- och beredskapsarbete i Alingsås 
kommun beslutad av kommunstyrelsen 14 oktober 2019, § 178. Plan för trygghetspunkter 
utgör en del av detta arbete.

Kommunledningskontoret har tagit fram ett förslag till plan för trygghetspunkter i samverkan 
med räddningstjänsten och GIS. Denna plan är ett underdokument till Alingsås kommuns 
krisledningsplan. Andra dokument som planen också hör ihop med är handlingsplan för 
krisstöd, kriskommunikationsplan, nödvattenplan, med flera.
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 13 augusti 2021 lämnat följande yttrande:
 
Kommunledningskontoret har tagit fram förslag till plan för trygghetspunkter. En 
trygghetspunkt är en mötesplats för vid en samhällsstörning och den kan fungera som hjälp 
till personer som vistas inom det geografiska området. På trygghetspunkter kan man få 
information, värme, dricksvatten, lättare förtäring eller övernattning. Trygghetspunkter kan 
inrättas i äldreboenden, skolor eller församlingshem som har tillgång till reservkraft, telefoni, 
hygienutrymmen, kök och andra nödvändigheter. Trygghetspunkter kan bemannas av 
frivilliga och kommunens personal.
I extrema situationer är trygghetspunkten inte bara en plats dit man kan gå för att få värme, 
mat, information eller annat stöd, utan också en byggnad där man kanske måste övernatta 
tillfälligt.
Kommunledningskontoret har tagit fram ett förslag till plan för trygghetspunkter i samverkan 
med räddningstjänsten och GIS. Planen har skickats på internremiss till samtliga 
förvaltningar, räddningstjänst, Alingsåshem och Alingsåsenergi, som har lämnat synpunkter 
som bar beaktats.
 
I förslaget har kommunledningskontoret tagit fram ett antal trygghetspunkter som är jämnt 
utspridda över Alingsås kommun hela geografiska område. Detta ger flexibilitet, så att 
utrymningen kan anpassas efter vilken plats som behöver utrymmas.
 
I Alingsås är följande trygghetspunkter utpekade:
• Bjärkehallen (Sollebrunn/Bjärke)
• Alströmerhallen (västra sidan av centrala Alingsås)
• Östlyckeskolan/hallen (östra sidan av centrala Alingsås)
• Albert Hall (Långared)
• Hemsjö Kyrkskola (Hemsjö)
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-09-06

Utdragsbestyrkande

KS § 144, forts
 
Samtliga utpekade platser är tänkta att kunna användas i alla tre nivåer, men beroende på 
händelse, kan man givetvis istället behöva använda andra alternativ än att öppna upp en 
trygghetspunkt. Kanske kan det räcka med att hjälpa till att ordna rum på ett hotell, camping, 
vandrarhem eller dylikt. Trygghetspunkterna är i första hand tänkta till de händelser då andra 
alternativ inte står till buds. Det finns checklistor för alla lokaler och stöd för funktioner.
 
Det är kommunledningskontorets krisledningsstab som fattar beslut om att öppna eller 
stänga en trygghetspunkt.
 
Arbetsutskottet har den 23 augusti 2021, § 156 behandlat ärendet.

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:

Plan för trygghetspunkter antas.

Expedieras till 
Samtliga nämnder, Alingsåshem, Alingsås energi, AVRF
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-09-06

Utdragsbestyrkande

§ 145  2021.426 KS  

Handlingsplan för krisstöd 

Ärendebeskrivning
Alingsås kommun har en säkerhetspolicy antagen av kommunfullmäktige den 30 oktober 
2019, § 209 samt riktlinjer för organisation för säkerhets- och beredskapsarbete i Alingsås 
kommun antagen av kommunstyrelsen den 14 oktober 2019, § 178. Plan för krisstöd utgör 
en del av detta arbete.

Kommunledningskontoret har tagit fram ett förslag till plan för krisstöd (tidigare POSOM) och 
därmed reviderat den tidigare handlingsplanen från 2015.
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 13 augusti 2021 lämnat följande yttrande:
 
Kommunledningskontoret har tagit fram en handlingsplan för krisstöd i samverkan med 
tjänsteperson från socialtjänsten som har ansvaret för kommunens krisstöd.
 
Sedan1993 har Alingsås kommun bedrivit ett organiserat arbete för psykosocialt 
omhändertagande i händelse av kris, så kallat POSOM (psykiskt och socialt
omhändertagande vid större olycka eller katastrof). Socialstyrelsen har påtalat att det i varje 
kommun bör finnas en beredskapsgrupp/ledningsgrupp (POSOM/Krisstöd eller annat namn), 
som snabbt kan kallas samman och organisera ett psykiskt och socialt omhändertagande.
 
Från och med år 2020 har POSOM i Alingsås bytt namn till Krisstöd, efter ett beslut i 
socialnämnden.
 
I enlighet med Socialstyrelsens uttalade önskemål förtydligar denna handlingsplan 
kopplingen mellan krisstöd och kommunens övriga krishanteringsorganisation, såsom 
tjänsteman i beredskap (TiB), i syfte att samarbetet ska fungera väl.

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:

Handlingsplan för krisstöd antas.

Expedieras till 
Samtliga nämnder, bolag och räddningstjänsten
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2021-09-06

Utdragsbestyrkande

§ 146  2021.475 KS  

Avsägelse av uppdrag som ersättare i kommunstyrelsens arbetsutskott - 
Peter Norlander (S) 

Ärendebeskrivning
 
 
Peter Norlander (S) har i skrivelse den 6 september 2021 avsagt sig uppdraget som 
personlig ersättare för Simon Waern (S) i kommunstyrelsens arbetsutskott .

 

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:
 
Avsägelsen beviljas.

Expedieras till 
P. Norlander, Klk-kansli, Klk-lön
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-09-06

Utdragsbestyrkande

§ 147  2021.459 KS  

Kommunalt kompletteringsval -  Ledamot i kommunstyrelsens 
arbetsutskott efter Pär-Göran Björkman (S), Peter Norlander (S) med 
Camilla Stensson (S) som personlig ersättare 

Ärendebeskrivning
 
Kommunstyrelsen har att utse ny ledamot med personlig ersättare i kommunstyrelsens 
arbetsutskott efter Pär-Göran Björkman (S).

Beslut
 
 
Kommunstyrelsens beslut:
 
Peter Norlander (S) utses till ledamot i kommunstyrelsens arbetsutskott efter Pär-Göran 
Björkman (S), med Camilla Stensson (S) som personlig ersättare.
 

Expedieras till 
P. Norlander, C. Stensson, Klk-kansli, KLk-lön
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2021-09-06

Utdragsbestyrkande

§ 148  2021.460 KS  

Meddelande om ny ledamot i krisledningsnämnden efter Pär-Göran 
Björkman (S), Peter Norlander (S) 

Ärendebeskrivning
 
Krisledningsnämndens ledamöter utgörs av kommunstyrelsens arbetsutskotts 7 
ordinarie ledamöter.

Kommunstyrelsen har i eget ärende vid dagens sammanträde utsett Peter Norlander (S) till 
ny ledamot i kommunstyrelsens arbetsutskott, efter Pär-Göran Björkman (S), i och med det 
beslutet meddelas att Peter Norlander (S) även är ny ledamot i krisledningsnämnden.

Krisledningsnämndens ledamöter består därmed för tiden fram till och med den 31 december
2022 av:

Daniel Filipsson (M), ordförande
Simon Waern (S), vice ordförande
Anita Hedén Unosson (S)
Peter Norlander (S)
Annika Qarlsson (C)
Jens Christian Berlin (L)
Boris Jernskiegg (SD)
 

Expedieras till 
P. Norlander, Klk-Säkerhetschefen, Klk-kansli, Klk-lön via e-tjänsten
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Protokoll

2021-09-06

Utdragsbestyrkande

§149

Redovisning av delegeringsbeslut

Delegationsbeslut
 2021.445 KS-001  Kommundirektör - Enligt punkt 5.30, beslut om nekad ansökan 

angående direktanvisning.

 2017.485 KS-009  Delegationsbeslut exploateringsingenjör - Enligt punkt 5.22 Beslut om, 
och undertecknande av handlingar, Avtal om återtagande av fastighet, Alingsås Sollebrunn 
19:86

 2017.485 KS-010  Delegationsbeslut exploateringsingenjör - Enligt punkt 5.22 Beslut om, 
och undertecknande av handlingar, Avtal om återtagande av fastighet, Alingsås Sollebrunn 
19:85
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